
ZÁPIS AKADEMICKÉHO SENÁTU SLEZSKÉ UNIVERZITY 
114. zasedání – 18. 3. 2003 

 
Přítomni: Vaněk, Sedlář, Franěk, Botlík, Jahodová, Mrověcová, Kolář, Dudková, Janák, 
Křivá, Vojtal  
 
Během jednání se omluvila senátorka Dudková. Hlasování se zúčastnilo 10 přítomných 
senátorů.  
 
Omluveni: Bílková, Horák, Chvátal 
 
Hosté: Jirásek, Kania, Stuchlík 
 
Program: 

1. Změna ve Statutu FPF SU článek 3 – Organizační struktura fakulty 
2. Rozpis dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2003 
3. Rozpočet rektorátu pro rok 2003 
4. Rozpočet Vzdělávacího centra v  Krnově pro rok 2003 
5. Různé 

 
Předseda přivítal přítomné senátory a seznámil s programem zasedání. Informoval senátory o 
přerušení studia pana Mgr. Kříže na Filozoficko-přírodovědecké fakultě a o ukončení jeho 
mandátu v Akademickém senátu SU. Dnešního dne byla zaslána předsedovi senátu FPF PhDr. 
Sommerovi žádost o vyhlášení doplňkových voleb na FPF. 
 
ad 1) 
Rektor si vzal úvodní slovo k předloženému materiálu. Seznámil senátory s důvody, proč je 
materiál znovu předkládán Akademickému senátu ke schválení.  
Děkan Stuchlík vysvětlil, že AS FPF rozdělení ÚSV po zralé úvaze schválil. Zdůvodnil 
souvislost s akreditačním a reakreditačním řízením na tomto ústavu. Objasnil, na které oblasti 
budou jednotlivé ústavu zaměřeny. Dále vysvětlil název ústavu pedagogických a 
psychologických věd – explicitní požadavek akreditační komise. Sdělil, že na tomto ústavu 
dojde k nárůstu počtu pracovníků o 3 pracovníky (částečné úvazky) v časovém období k 1. 5. 
2003. Přednesl základní objasnění problémů, které vyvstaly na minulém zasedání A SU.  
Diskuse: 
Sedlář – připomínka k názvu ústavu 
 
AS SU schvaluje Změnu Statutu FPF SU  článek 3. (10 pro, 1 se zdržel , 0 proti) 
 
ad 2) 
Rektor uvedl jednání o těchto ekonomických záležitostech. Základní důraz se klade 
samozřejmě na rozpis dotace součástem Slezské univerzity v Opavě. Rozpis dotace se 
zpracoval na základě schválených pravidle rozdělování, která byla schválena senátem v dubnu 
minulého roku. Objasnil změny provedené v pravidlech rozdělování dotací. Byl vytvořen 
speciální fond na rektorátní úrovni (krizový) a z tohoto fondu se provedlo dorovnání rozpočtu 
OPF ve výši 857 tis. Kč, tak aby se dostala na úroveň rozpočtu roku 2002. O tomto kroku 
bylo jednáno i s děkanem FPF. Rektor předal jednotlivým senátorům dopis děkana OPF – 
připomínky k návrhu Rozpisu dotace součástem SU v Opavě pro rok 2003. Sdělil senátorům 
své názory a stanoviska k jednotlivým bodům dopisu OPF se závěrem, že požadavku o 
zvýšení rozpočtu o 4,5 mil. Kč pro OPF nelze vyhovět. Zmíněné finanční prostředky nejsou 
na SU k dispozici. V dnešní době není možnost na nějakém logickém základě jednat s MŠMT 
o posílení kterékoliv součásti SU. 



Diskuse: 
Vaněk – tlumočení názoru děkana FPF k rozpisu dotace - týkající se nárůstu objemu 
finančních prostředků na rektorátě (nárůst mezd). Objasněno rektorem.  
Franěk – poukázal na složitou situaci (nedostatečný rozvoj OPF - neinvestiční dotace), za 
poslední roky došlo k nárůstu počtu pracovníků na OPF, položena otázka, zda vedení SU 
bude tuto situaci řešit, jaké vidí východisko z této situace 
Sedlář – zpochybnil bod 4 dopisu OPF – stagnace OPF 
Janák - předpokládá, že rozpočet je sestaven dle platných pravidel, vyjádřil své stanovisko, že 
děkan Paulík by měl situaci na OPF řešit, nutno hledat systém řešení na OPF 
Křivá – sdělen názor na ministerskou metodiku  
Kolář – pravidla jsou nastavena, odsouhlasena, rozpočet vytvořen, není co řešit 
rektor – je obtížné prosazovat koeficient 1,2 pro ekonomické fakulty, když i z OPF jde 
materiál, ze kterého vyplývá, že dostačující koeficient pro ekonomický obor je koeficient 1 
dostačující, což v komisi podpořila i jediná zástupkyně ekonomických fakult. Pokud se jedná 
o pracovníky, rektor nerozhoduje o počtech pracovních sil na jednotlivých součástech, plně 
v kompetenci děkana. 
Botlík – upřesnění stanoviska kolegy Fraňka – po důkladném projednání s tajemníkem a 
ekonomy věří, že vedení SU se bude snažit získat nějaké finance navíc v průběhu letošního 
roku. Dále vyslovil svůj názor na dopis děkana OPF, nezpochybnil metodiku rozdělení, ale je 
opravdu ten rozpočet plánovaný, tak aby se investovalo do potřebných věcí, rozporoval 
některé finanční prostředky na rektorátě, kde by se některé prostředky daly ušetřit. 
Vaněk – sdělil svůj názor na dopis OPF, dále vyslovil návrh na možnost projednání 
problematické situace mezi děkany fakult vzájemně 
Franěk – dal otázku, zda nestojí za uvážení zvážit třeba jednání s děkanem OPF, návrh 
k přesunu materiálu na příští jednání – zda by to nebylo východisko, aby se k rozpisu dotace 
vyjádřili na zasedání senátu i jednotliví účastníci  
kvestor – rozpočet univerzity bude předložen na jednání AS SU dne 22. 4., rozpis dotace je 
informativní materiál, kdy senátoři jsou informování o rozdělených prostředcích pro součásti 
Kolář – znovu sdělil stanovisko k pravidlům rozdělování prostředků, nutno přijmout opatření 
na OPF   
Vaněk – požádal senátory, aby diskusi vedli k určenému bodu jednání, připomínka k rozpočtu 
rektorátu – skutečnost r. 2002 je v některých položkách tak vysoká – opravy a udržování, 
ostatní služby, žádal osvětlení těchto skutečností 
kvestor – skutečnost je dána z důvodu informovanosti senátorů, v položkách, kde dochází 
k enormním nárůstům jsou účelové prostředky, které byly získávány v rámci prostředků 
MŠMT a tyto prostředky byly spravovány rektorátem, bylo nutno vyúčtovávat přes SU 
(energetické audity – účel. prostředky promítnuty do skutečnosti), zůstatková cena prodaného 
majetku – jedná se o převody nemovitostí, to se pak odráží v položce FRIM  
Botlík – návrh posečkat na dodání materiálů rozpočtů fakult a potom se schválí rozpočet 
rektorátu 
kvestor - rozpis dotace předán součástem, na základě tohoto součásti předloží své rozpočty, a 
na základě těchto rozpočtů bude sestaven rozpočet univerzity, který bude projednáván v 
dubnu na AS SU. AS SU neschvaluje rozpočty  fakult.  
rektor – upozornil na nutnost dohodnout se o rozpisu dotace na jednotlivé součásti  
kvestor objasnil senátorům položku na rektorátě –jiné zdroje – ostatní výnosy jedná se o 800 
tis. Kč (finanční dary, pronájem nemovitostí) 
Sedlář – požádal předsedu a senátory o návrhu usnesení ke schvalování jednotlivých bodů 
Rektor, kvestor –senát schvaluje ze zákona rozpočet SU, ale má-li ale rektor předložit na 
příštím jednání rozpočet SU, musí mít jasno v rozpisu dotace. 
Vaněk – aby mohl vzniknout rozpočet, musí být známá základní čísla a tzn. rozpis dotace, kde 
je uvedena částka na rektorát a ostatní součásti – dotace celkem FPF 62.714 tis. Kč, OPF 
53.351 tis. Kč, 6.352 tis. Kč, R – 28.462 tis. Kč (vlastní provoz 13.766 tis. Kč a odpisy 519 
tis. Kč, dále zde jsou celouniverzitní prostředky, které budou účelově přerozdělovány). 



Kolář – dotaz kolik procent poměrově si rektorát bere z dotace v porovnání s jinými 
vysokými školami, 
kvestor - odhadem okolo 10 % pouze z počáteční dotace 
rektor – srovnání s jiným VŠ je téměř nezjistitelné, jiné struktury škol, jiná struktura rozpočtů 
Botlík – návrh na schválení Rozpisu dotace součástem SU a druhé dva body přeložit na další 
jednání senátu, kde by byly součástí schvalování rozpočtu SU. 
 
Návrh usnesení: 
AS SU schvaluje Rozpis dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2003 (rektorát 
- 28.462 tis. Kč (včetně celouniverzitních prostředků), Filozoficko-přírodovědecká fakulta 
62.714 tis. Kč, Obchodně podnikatelská fakulta 53.351 tis. Kč, Matematický ústav 6.352 tis. 
Kč. (9 pro, 1 se zdržel, 0 proti). Materiál byl schválen. 
 
ad 3) 
Rozpočet rektorátu pro rok 2003 – materiál  se bude projednávat na příštím zasedání AS SU.  
 
ad 4) 
Rozpočet Vzdělávacího centra v  Krnově pro rok 2003 – materiál se bude projednávat na 
příštím zasedání AS SU. 
 
ad 5) 
Různé 
1. Příští AS SU se bude konat 22. 4. 2003 ve 13:00 hod. v Karviné. Předběžně byli senátoři 
informování, že zde budou projednávány výroční zprávy o činnosti a hospodaření a dále 
dlouhodobý záměr, rozpočet univerzity a rozpočty rektorátu a Vzdělávacího centra v Krnově. 
2. Dr. Sedlář upozornil na nutnost vypínání mobilních telefonů během jednání senátu. 
3. Rektor senátorům podal stanovisko k bezkonkurzovému přijímání zaměstnanců na 
Slezskou univerzitu v Opavě – zákon toto neumožňuje. 
4. Změna vnitřního mzdového předpisu (věkové ohodnocení) odbourání plovoucího tarifu – 
projednáno na Kolegiu rektora, v případě schválení usnesení na AS SU, rektor bude moci dále 
postupovat. 
5. Změna názvů útvarů – katedry, ústavy – nelze na SU sjednotit. 
6. Oslovena senátorka Jahodová – sdělit na sekretariát rektora, kdo bude ze studentské 
komory senátory zastupovat na kolegiu rektora. Bylo určeno, že v Opavě se bude jednání 
zúčastňovat sl. Veronika Dudková, v Karviné sl. Lenka Jahodová. 
7. Sl. Jahodová přednesla informace z jednání studentské komory RVŠ (možnost sjednocení 
kreditních systémů na vysokých školách v celé ČR s ohledem na vstup do EU – zástupci 
jednotlivých VŠ mají zpracovat analýzu za SU. Doporučeno obrátit se na Ing. Hanu 
Šimečkovou – referentka pro studijní a sociální záležitosti.) 
8. Přednesena připomínka týkající se prezentace zápisů AS SU na www. stránkách. 



Slezská univerzita v Opavě 
Akademický senát 
 

U S N E S E N Í 
ze 114. řádného zasedání 

 
 

1. AS SU schvaluje Změnu Statutu FPF SU  článek 3 – Organizační struktura fakulty. 
 
2. AS SU schvaluje Rozpis dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2003 

(rektorát - 28.462 tis. Kč včetně celouniverzitních prostředků, Filozoficko-
přírodovědecká fakulta 62.714 tis. Kč, Obchodně podnikatelská fakulta 53.351 tis. Kč, 
Matematický ústav 6.352 tis. Kč). 

 
 
 
 
 
 
 
 

   RNDr. Jindřich Vaněk 
   předseda AS SU 

 
 
 
V Opavě dne 18. 3. 2003 
 


